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REVISTA PRESEI 
 

 Teodorovici, anunț despre soarta Pilonul II de pensii: 'Doresc să fac doar două precizări' 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a susţinut din nou luni, la dezbaterile moţiunii simple depuse de PNL 
împotriva sa, că nu se pune problema naţionalizării Pilonului II de pensii şi nu va pune niciodată în balanţă 
deficitul bugetar cu veniturile românilor, indiferent dacă este vorba despre salarii sau pensii. El a mai afirmat că 
este firesc să existe o analiză după aproximativ 10 ani de funcţionare a PilonuluIi II de pensii şi va ieşi public în 
perioada iunie - iulie pentru a prezenta rezultatele. 
"Referitor la problematica Pilonului II, atât de discutată şi disputată în ultima perioadă, doresc să fac doar două 
precizări. În primul rând, nu se pune problema unei naţionalizări. Eu am spus că este firesc să existe o analiză 
după aproximativ 10 ani de funcţionare a acestui mecanism şi că vom ieşi public în perioada iunie - iulie pentru a 
prezenta românilor rezultatele acesteia. Prin urmare, orice speculaţie nu face decât să creeze suspiciuni 
neîntemeiate, dovedind diletantismul şi reaua credinţă a celor care răspândesc astfel de idei. În al doilea rând, ca 
cetăţean al României, ca membru al unui partid de stânga, şi nu în ultimul rând sau poate tocmai din acest motiv, 
ca ministru de Finanţe într-un guvern PSD,  nu voi pune niciodată în balanţă deficitul bugetar cu veniturile 
românilor, fie că vorbim de salarii sau de pensii. Niciodată!", a susţinut Teodorovici, potrivit news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Teodorovici: Finanţele ţării sunt un subiect mult prea important pentru a fi tratat aşa superficial / În iunie, voi 
demara o campanie pe tema Codului fiscal şi de procedură fiscală 
Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a declarat, la dezbaterea moţiunii simple a PNL în plenul de luni al Camerei 
Deputaţilor, că finanţele sunt mult prea importante pentru a fi tratate atât de superficial şi neelegant, reproşând 
PNL că alege spectacolul în defavoarea unor măsuri constructive. 
"Finanţele ţării sunt un subiect mult prea important pentru a fi tratat într-o manieră atât de superficială şi 
neelegantă. Am acţionat cu bună credinţă şi asumat pe baza unei analize temeinice, cu imparţialitate. A face un 
text de moţiune care să suplinească lipsa de pregătire, pe un ton tăios, este un diletantism păgubos şi un exerciţiu 
de imagine. Moţiunea îmi atribuie luări de poziţie şi acţiuni care au însemnat profesionalism. Nu credeam că lupta 
politică poate schimonosi într-atât judecata umană încât acest comportament să fie interpretat în moţiune drept 
diletantism sau exerciţiu de imagine", a afirmat ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
Ministrul le-a urat "la mulţi ani" liberalilor, cu ocazia împlinirii a 143 de ani de la înfiinţarea PNL, precizând că un 
partid cu atât de multă istorie în spate ar trebuie să continue ideile reformiste şi idealurile înaintaţilor care au pus 
bazele acestor politici în ţara noastră. 
"Totuşi mă bucur că în PNL se regăsesc mulţi specialişti a căror prietenie mă onorează. Conducerea PNL alege din 
nou spectacolul în locul măsurilor constructive. Un demers lipsit de substanţă şi de profesionalism cu atât mai 
mult cu cât am mai trecut prin două moţiuni. Marea parte a măsurilor reclamate în moţiune a fost solicitată de 
mediul de afaceri", a completat Teodorovici. 
El a adăugat că Ministrul Finanţelor şi-a exprimat regretul că, în perioada Guvernului Cioloş, PSD nu s-a folosit de 
o moţiune pentru a îndepărta Cabinetul tehnocrat. 
Deputaţii au dezbătut, în plenul de luni, moţiunea simplă prin care PNL cere demisia ministrului Finanţelor, Eugen 
Teodorovici. Liberalii acuză lipsa de predictibilitate a măsurilor Guvernului în domeniul fiscal, precum şi intenţia 
de a face Pilonul II de pensii opţional. Moţiunea simplă a fost citită în plenul Camerei de liberalul Bogdan Huţucă. 
Moţiunea simplă a PNL, intitulată "Harababura fiscală PSD-ALDE te lasă fără banii tăi de pensie", va primi votul 
final în plenul de miercuri al Camerei Deputaţilor. 
Teodorovici: În iunie, voi demara o campanie pe tema Codului fiscal şi de procedură fiscală 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat că va demara în cursul acestei luni o campanie amplă, alături 
de colegii din Parlament, asupra Codului fiscal şi Codului de procedură fiscală, pentru a putea veni cu un nou 
pachet legislativ în sesiunea parlamentară din toamnă. 
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"Mi-am propus ca în luna iunie a acestui an să iniţiez o campanie amplă a celor două Coduri - fiscal şi de 
procedură fiscală, articol cu articol, alături de toţi colegii din Senat, Camera Deputaţilor, din comisiile 
parlamentare de specialitate şi de toţi actorii sau structurile şi organizaţiile reprezentative pentru mediul 
economic, pentru ca până în toamnă să venim cu un pachet legislativ nou, modern, uşor de înţeles şi de aplicat. 
Mai mult, doresc să venim cu o nouă iniţiativă legislativă care să elimine eventualele abuzuri ale oricărei 
guvernări. Cum? Printr-o prevedere clară în baza căreia modificările asupra celor două Coduri să poată fi 
delimitate din punct de vedere al competenţelor, doar Parlamentul să aibă dreptul de a adăuga, iar Guvernul să se 
limiteze la măsurile de simplificare şi eficientizare", a declarat luni ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, în 
plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea moţiunii simple a PNL, prin care liberalii îi cer acestuia demisia. 
Cu această ocazie, ministrul Eugen Teodorovici le-a transmis liberalilor să dovedească responsabilitate şi vină cu 
propuneri în domeniile lor de competenţă şi "să lase deoparte plăcerea jocului asociativ de cuvinte menit a crea 
doar circ pe scena politică a României". 
Deputaţii au dezbătut, în plenul de luni, moţiunea simplă prin care PNL cere demisia ministrului Finanţelor, Eugen 
Teodorovici. Liberalii acuză lipsa de predictibilitate a măsurilor Guvernului în domeniul fiscal, precum şi intenţia 
de a face Pilonul II de pensii opţional. Moţiunea simplă a fost citită în plenul Camerei de liberalul Bogdan Huţucă. 
Moţiunea simplă a PNL, intitulată "Harababura fiscală PSD-ALDE te lasă fără banii tăi de pensie", va primi votul 
final în plenul de miercuri al Camerei Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Ce am auzit că statul doreşte să confişte sumele care trec de 2.000 euro e o minciună 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a anunţat, luni, că afirmaţiile potrivit cărora sumele de peste 2.000 euro 
nejustificate şi trimise de diaspora ar urma să fie confiscate reprezintă o minciună. 
"Ceea ce am auzit în weekend că statul doreşte să confişte sumele care trec de 2.000 de euro este o minciună 
cum nu mi-am închipuit că poată să vină din partea unui politician. Nimeni din partea statului nu are o astfel de 
abordare. Este vorba de transpunerea unei directive. Sunt discuţii, au fost discuţii şi probabil că vor fi discuţii în 
continuare şi în Parlament, aici unde va ajunge proiectul de lege, pentru transpunerea acelei directive, vizavi de 
plafon. Atât! În rest, ceea ce aţi auzit în spaţiul public este doar minciună", a precizat ministrul de Finanţe, la 
Palatul Parlamentului. 
Întrebat dacă acest proiect era necesar, Eugen Teodorovici a precizat că era obligatoriu. 
"Era obligatoriu, pentru că de un an de zile, cel puţin suntem cu termenul depăşit vizavi de transpunerea directivei 
europene. Suntem ultimul stat care nu a transpus acest act normativ şi, ştiţi foarte bine, vor fi penalităţi destul de 
mari pe zi, bani pe care nu are sens să îi plătim nejustificat. Dar, în rest, tot acest subiect că cineva cere informaţii 
suplimentare nu este adevărat. Oamenii nu trimit alte informaţii decât cele pe care le trimiteau până în prezent. 
Doar acele structuri prin care se transferă bani în ţară raportează la Oficiul Naţional pentru Prevenirea Spălării 
Banilor anumite informaţii pe care aceştia le prelucrează în vederea prevenirii, stopării şi combaterii faptelor de 
terorism", a mai spus Teodorovici. 
  
Reacţia ministrului de Finanţe vine după ce senatorul PNL Florin Cîţu a afirmat că PSD şi ministrul Finanţelor, 
Eugen Teodorovici, au minţit când au susţinut că nu se grăbesc să aprobe proiectul care îi obligă pe românii din 
Diaspora să justifice sumele de peste 2.000 de euro trimise în ţară, Guvernul adoptând documentul în şedinţa de 
joi. Liberalul a precizat că singura modificare efectuată de PSD a fost dublarea sumei trimise de românii din 
străinătate în ţară de la peste 1.000 de euro, la mai bine de 2.000 de euro. 
"PSD acoperă gaura la buget cu banii românilor din Diaspora! Dragnea şi PSD au pus ochii şi pe banii românilor din 
Diaspora. Sumele peste 1.000 de euro urmau să fie confiscate dacă nu erau justificate cu documente. Chiar şi cel 
care deţine doar cu numele poziţia de ministru al finatelor publice ne asigură că nu se grăbesc cu o astfel de lege. 
Au minţit! A câtă oară? Joi, la câteva săptămâni după aceste asigurări, în şedinţa de Guvern a fost aprobată 
hotărârea de guvern care confiscă banii românilor trimişi în ţara dacă nu sunt jutificati cu documente. Au făcut o 
singură "concesie". Pragul este acum de 2000 de euro", a scris sâmbătă pe Facebook, senatorul PNL Florin Cîţu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Vești bune pentru fermieri! O lege reexaminată la cererea lui Iohannis, adoptată în Senat 
Plenul Senatului a adoptat, luni, Legea privind aprobarea Programului de investiţii pentru înfiinţarea centrelor de 
colectare şi/sau prelucrare a laptelui în zona montană, act normativ ce a fost reexaminat la cererea preşedintelui, 
scrie agerpres.ro. 
 
Membrii Comisiei pentru agricultură au admis în parte cererea de reexaminare a legii şi au adoptat un raport de 
admitere a actului normativ cu un amendament, adoptat de Senat.  
 
În cererea de reexaminare se arată că sintagma din lege ce îi vizează pe tinerii fermieri sau fermieri "S-au instalat 
în cinci ani anteriori datei de depunere a cererii de înscriere în Program" este lipsită de precizie, nefiind clar care 
este momentul la care această condiţie se raportează. Astfel, nu se poate deduce cu uşurinţă dacă măsura îi 
vizează pe fermierii care s-au instalat în ultimii cinci ani sau pe cei care trebuiau să-şi demareze activitatea cu cel 
puţin cinci ani înainte. 
Potrivit textului trimis la promulgare, "Intensitatea sprijinului poate fi majorată cu 20 de puncte procentuale, cu 
condiţia ca ajutorul maxim combinat să nu depăşească 90 de puncte procentuale din valoarea cheltuielilor 
eligibile ale investiţiei pentru: a) tinerii fermieri sau fermierii care s-au instalat în cinci ani anteriori datei de 
depunere a cererii de înscriere în Program".  
Amendamentul admis precizează: "Tinerii fermieri sau fermierii care s-au instalat cu maximum cinci ani anteriori 
datei de depunere a cererii de înscriere în Program". 
Ajutorul acordat fermierilor este în valoare totală de 60 de milioane de euro, iar banii vor fi investiţi în crearea de 
centre de colectare a laptelui din zona montană.  
Prin acest Program, se instituie o schemă de finanţare prin care fermierii/beneficiarii primesc maximum 40% din 
valoarea cheltuielilor eligibile ale realizării de centre de colectare a laptelui în zona montană.  
Intensitatea sprijinului poate fi majorată cu 20 de puncte procentuale cu condiţia ca ajutorul maxim combinat să 
nu depăşească 90 de puncte procentuale din valoarea cheltuielilor eligibile ale investiţiei pentru: tinerii fermieri 
sau fermierii care s-au instalat în cinci ani anteriori datei de depunere a cererii de înscriere în Program; investiţiile 
care se realizează în zone care se confruntă cu constrângeri naturale sau alte constrângeri specifice; cooperativele 
constituite în conformitate cu prevederile Legii 566/2004 cu modificările şi completările ulterioare.  
 
Finanţarea se acordă o singură dată pentru un beneficiar privat şi pentru un singur obiectiv dezvoltat prin 
Program. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR dezbate marţi sesizarea preşedintelui Iohannis pe modificarea Legii 317/2004 privind CSM 
CCR va dezbate, marţi, sesizarea cu privire la legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 317/2004 privind 
Consiliul Superior al Magistraturii, sesizare formulată de preşedintele Klaus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, pe 11 mai, Curtea Constituţională a României (CCR) cu privire la legea 
pentru modificarea şi completarea Legii nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii, anunţă 
Administraţia Prezidenţială. 
"Pentru a decela competenţele constituţionale ale celor două secţii ale Consiliului Superior al Magistraturii prin 
raportare la rolul constituţional general al Plenului Consiliului Superior al Magistraturii, trebuie interpretate 
dispoziţiile art. 133 alin. (2) lit. a) şi ale art. 134 alin. (2) din Legea fundamentală. Analiza coroborată a celor două 
texte constituţionale relevă faptul că cele două secţii ale Consiliului Superior al Magistraturii nu se compun din 
toţi membrii CSM, ci exclusiv din cei 14 membri aleşi în adunările generale ale magistraţilor şi validaţi de Senat. 
Nouă judecători fac parte din Secţia pentru Judecători şi cinci procurori fac parte din Secţia pentru procurori. 
Modul de constituire a secţiilor reflectă rolul constituţional al acestora, astfel cum este reglementat în art. 134 
alin. (2) din Constituţia României, potrivit căruia Consiliul Superior al Magistraturii îndeplineşte rolul de instanţă 
de judecată în domeniul răspunderii disciplinare a judecătorilor şi procurorilor, prin secţiile sale, potrivit 
procedurii stabilite prin legea sa organică. Rezultă, aşadar, că legiuitorul constituant a stabilit în mod neechivoc 
faptul că rolul secţiilor din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii vizează exclusiv domeniul răspunderii 
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disciplinare a magistraţilor, ca element specific, particular, al rolului general al Consiliului Superior al Magistraturii 
care, în ansamblul său, este garantul independenţei justiţiei", se arată în sesizare. 
Potrivit modificărilor aduse Legii 317, secţia pentru judecători: numeşte şi revocă din funcţie preşedintele, 
vicepreşedinţii şi preşedinţii de secţii ai ÎCCJ, propune preşedintelui numirea în funcţie şi eliberarea din funcţie a 
judecătorilor, numeşte judecătorii stagiari pe baza rezultatelor obţinute la examenul de absolvire a Institutului 
National al Magistraturii, eliberează din funcţie judecătorii stagiari sau dispune promovarea judecătorilor. 
Secţia pentru procurori, la propunerea ministrului Justiţiei, înaintează preşedintelui propunerea pentru numirea 
procurorului general al Parchetului general, prim-adjunctului şi adjunctului acestuia, procurorului şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorului şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 
Criminalitate Organizată şi Terorism şi adjuncţii acestuia, numeşte şi revocă procurorii şefi de secţie ai Parchetului 
General, DNA şi DIICOT. 
Curtea Constituţională a respins, în 30 mai, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis în legătură cu modificările 
aduse Legii 304/2004, privind organizarea judiciară. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Zi de foc la CCR - Judecătorii tranșează 'războiul' Iohannis-Dragnea pe Monitorul Oficial. Este prima decizie a 
judecătorilor după verdictul în cazul Kovesi 
Curtea Constituţională analizează marţi sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis asupra proiectului pentru 
modificarea Legii nr. 202/1998 privind organizarea Monitorului Oficial, care prevede ca acesta să revină sub 
autoritatea Camerei Deputaţilor. Printre motivele sesizării se arată faptul că autoritatea asupa Monitorului Oficial 
este exercitată de către secretarul general al Camerei sau de către Biroul permanent, iar Camera Deputaţilor nu 
exercită niciun fel de control. 
Preşedintele a sesizat CCR asupra acestei legi în 26 aprilie, scrie news.ro. 
“Schimbarea autorităţii de tutelă prin înlocuirea unei autorităţi  executive cu una  legislativă, transpusă tehnic-
legislativ prin substituirea sistematică a cuvântului Guvern cu sintagma Camera Deputaţilor - fără a ţine cont de 
diferenţa de natură juridică dintre cele două - conduce la încălcarea prevederilor art. 1 alin. (5) şi ale art. 61 
coroborate cu cele ale art. 64 alin. (1) şi (2) din Constituţie”, spune preşedintele Klaus Iohannis în sesizare. 
Preşedintele arată că trecerea Monitorului Oficial în subordinea Camerei Deputaţilor este declarativă şi nicio 
dispoziţie din lege nu prevede  o atribuţie a Camerei Deputaţilor cu privire la modul în care această autoritate este 
exercitată 
“Prin art. I pct. 1 din legea dedusă controlului de constituţionalitate, art. 1 din Legea nr. 202/1998 se completează 
cu un alineat nou potrivit căruia Regia Autonomă „Monitorul Oficial” se organizează ca regie autonomă, sub 
autoritatea Camerei Deputaţilor. Această dispoziţie este întărită prin prevederile art. I pct. 2   (art. 2 din Legea nr. 
202/1998) şi art. I pct. 3 (art. 3 alin. (2) din Legea nr. 202/1998). Analiza sistematică a dispoziţiilor din cuprinsul 
legii criticate evidenţiază însă că plasarea Regiei Autonome „Monitorul Oficial” sub autoritatea Camerei 
Deputaţilor este declarativă, nicio dispoziţie din această lege neprevăzând o atribuţie a Camerei Deputaţilor cu 
privire la modul în care această autoritate este exercitată”, mai arată sursa citată. 
Iohannis mai spune că această autoritate se exercită de către secretarul general al Camerei Deputaţilor sau de 
către Biroul permanent, iar potrivit art. I pct. 9 din lege (art. 20 alin. (1) din Legea nr. 202/1998), “Biroul 
permanent al Camerei Deputaţilor are competenţa de a stabili tarifele de publicare a actelor în Monitorul Oficial 
al României, tarife ce se constituie într-un element ce ţine de funcţionarea Regiei Autonome „Monitorul Oficial”, 
activitate asupra căreia Camera Deputaţilor nu exercită niciun fel de control”. 
“Totodată, conform art. II din legea criticată, secretarul general al Camerei Deputaţilor are competenţa numirii 
consiliului de administraţie, în cadrul căruia desemnează un reprezentant propriu. În stabilirea componenţei 
consiliului de administraţie Camera Deputaţilor, din nou, nu are niciun drept de decizie”, mai explică el în sesizare. 
Sesizarea mai spune că neclaritatea raporturilor dintre autoritatea publică tutelară şi regia autonomă transpare şi 
din dispoziţiile art. III alin. (1) din legea supusă controlului de constituţionalitate, ce prevăd că în termen de 7 zile 
de la data intrării în vigoare a prezentei legi, prin hotărâre a Guvernului se aprobă organizarea şi funcţionarea 
Regiei Autonome „Monitorul Oficial”. 
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 “Din conţinutul normativ al prevederilor menţionate ale Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
202/1998 privind organizarea Monitorului Oficial al României rezultă că acestea sunt antinomice, aspect de 
natură să încalce cerinţele constituţionale de claritate şi predictibilitate a normei, prevăzute de art. 1 alin. (5) din 
Constituţie. Sub aspectul neconstituţionalităţii dispoziţiilor ce reglementează raporturile dintre Camera 
Deputaţilor şi Regia Autonomă „Monitorul Oficial” legea criticată este neclară şi în ceea ce priveşte situaţia 
mandatelor membrilor actualului consiliu de administraţie, care este plasată sub semnul incertitudinii juridice 
ceea ce, de asemenea, contravine art. 1 alin. (5) din Constituţie”, potrivit aceleiaşi surse. 
Iohannis spune că cele mai sus-menţionate reprezintă neclarităi şi prin raportare la reglementările aplicabile 
regiilor autonome, respectiv cele din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 109/2011 privind guvernanţa 
corporativă a întreprinderilor publice. 
“Astfel, art. 2 pct. 2 lit. a) din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 109/2011 include regiile autonome înfiinţate 
de stat sau de o unitate administrativ-teritorială în sfera întreprinderilor publice. Regia Autonomă „Monitorul 
Oficial” îşi va desfăşura activitatea sub autoritatea Camerei Deputaţilor care, în conformitate cu Ordonanţa de 
urgenţă a Guvernului nr. 109/2011, va îndeplini rolul de autoritate publică tutelară. Potrivit art. 2 pct. 3 din acest 
act normativ, autoritate publică tutelară este instituţia care:coordonează, are în subordine sau sub autoritate una 
sau mai multe întreprinderi publice prevăzute la pct. 2 lit. a); exercită, în numele statului sau al unităţii 
administrativ-teritoriale, calitatea de acţionar la întreprinderile publice prevăzute la pct. 2 lit. b); coordonează 
exercitarea de către una sau mai multe întreprinderi publice prevăzute la pct. 2 lit. a) şi/sau lit. b) a calităţii de 
acţionar sau asociat la o societate controlată”, continuă acesta. 
El precizează că raporturile dintre autoritatea publică tutelară şi regiile autonome sunt prevăzute la art. 3 pct. 1 
din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 109/2011 şi implică, în principal, următoarele competenţe: “să 
întocmească scrisoarea de aşteptări şi să o publice pe pagina proprie de internet pentru a fi luată la cunoştinţă de 
candidaţii la postul de administrator sau director aflaţi pe lista scurtă; să numească şi să revoce membrii 
consiliului de administraţie; să negocieze şi să aprobe indicatorii de performanţă financiari şi nefinanciari pentru 
consiliul de administraţie; să încheie contractele de mandat cu administratorii; să monitorizeze şi să evalueze 
performanţa consiliului de administraţie, pentru a se asigura, în numele statului sau al unităţii administrativ-
teritoriale fondatoare, că sunt respectate principiile de eficienţă economică şi profitabilitate în funcţionarea regiei 
autonome; să monitorizeze şi să evalueze prin structurile de guvernanţă corporativă proprii indicatorii de 
performanţă financiari şi nefinanciari cuprinşi în anexa la contractul de mandat; să întocmească şi să publice pe 
pagina proprie de internet lista administratorilor în funcţiune de la regiile autonome”. 
Preşedintele mai spune că prin raportare la normele juridice care definesc relaţia dintre Camera Deputaţilor şi 
Monitorul Oficial - şi de la care legiuitorul nu a instituit o excepţie explicită, aşa cum este cea de la art. II – 
“dispoziţiile  menţionate din legea dedusă controlului de constituţionalitate nu configurează niciunul dintre aceste 
elemente, ceea ce conduce la ideea că prevederile art. I pct. 1 - 3 utilizează un concept (cel de autoritate a 
Camerei Deputaţilor asupra Regiei Autonome „Monitorul Oficial”) care fie nu are nicio reflectare concretă în 
celelalte dispoziţii ale legii, fie are un înţeles complet diferit de cel prevăzut în legislaţia relevantă, dar pe care 
legiuitorul a omis să-l expliciteze în conţinutul legii.  În oricare dintre situaţii, suntem în prezenţa încălcării 
prevederilor art. 1 alin. (5) din Constituţie în componenta sa referitoare la claritatea şi predictibilitatea normei”. 
De asemenea, în sesizarea CCR se arată că legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 202/1998 privind 
organizarea Monitorului Oficial al României contravine şi prevederilor art. 61 coroborate cu cele ale art. 64 alin. 
(1) şi (2) din Constituţie. 
“Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 109/2011 permite ca autoritatea de tutelă să fie exercitată prin 
intermediul structurilor interne proprii. Statutul constituţional al Camerei Deputaţilor – ca şi cel al Senatului ori al 
Parlamentului în ansamblul său - nu permite însă ca în exercitarea atribuţiilor sale să se poată substitui structurile 
interne de conducere sau de lucru şi, cu atât mai mult, înalţii funcţionari publici, ale căror decizii nu se pot 
subroga voinţei Camerei Deputaţilor”, spune preşeintele. 
Conform prevederilor art. 61 coroborate cu cele ale art. 64 alin. (1) şi (2) din Constituţie impun ca prerogativele 
sau atribuţiile stabilite prin Constituţie sau prin lege Parlamentului ori uneia dintre Camerele sale să nu poată fi 
exercitate în numele lor, prin reprezentare, de către organe interne de conducere sau de lucru. 
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“Din această perspectivă, apreciem că autoritatea Camerei Deputaţilor asupra Regiei Autonome „Monitorul 
Oficial” nu poate fi exercitată prin delegarea acesteia către biroul permanent sau către secretarul general, 
întrucât potrivit Constituţiei niciun alt organism sau persoană  nu se poate substitui voinţei unei Camere a 
Parlamentului României, ce se exprimă  întotdeauna prin vot”, continuă acesta. 
De asemenea, au fost contestate şi modificările aduse la art. I pct. 4 din lege se modifică art. 12 din legea nr. 
202/1998, deoarece, spune preşedintele, în ceea ce priveşte alin. (2) al art. 12 “apreciem că soluţia legislativă, 
deşi aparent instituie o obligaţie imperativă pentru secretarul general al Camerei Deputaţilor de a transmite spre 
publicare actele prevăzute la alin. (1), în realitate este lipsită de claritate şi predictibilitate întrucât lasă loc 
arbitrariului şi poate permite exercitarea acestei atribuţii cu exces de putere (aşa cum de altfel  s-a mai întâmplat 
în trecut). Transmiterea spre publicare a actelor normative nu poate fi ţinută de manifestarea de voinţă a unui 
înalt funcţionar public. Chiar exercitată în limitele legii, această atribuţie trebuie realizată neîntârziat şi corelată  
cu tipurile de acte destinate publicării în Monitorul Oficial al României. Aceasta cu atât mai mult cu cât art. 13 din 
legea criticată (art. I pct. 5 din lege) prevede: Autorităţile emitente au obligaţia de a comunica neîntârziat, în scris, 
secretarului general al Camerei Deputaţilor date, informaţii şi precizări, solicitate de acesta sau de Regia 
Autonomă „Monitorul Oficial”, necesare îndeplinirii cerinţelor de publicare”, a mai arătat Klaus Iohannis. 
Totodată, este reclamat şi faptul că nu există în lege o normă care să prevadă că secretarul general al Camerei 
Deputaţilor este obligat să transmită de îndată spre publicare actele primite este de natură să afecteze 
securitatea raporturilor juridice, contravenind dispoziţiilor art. 1 alin. (5) din Constituţie. 
De asemenea, la art. I pct. 6 din legea supusă controlului de constituţionalitate se modifică art. 14 din Legea nr. 
202/1998, în sensul că: „Retragerea actelor de la publicare se poate face numai de către cel care a solicitat 
publicarea, cu încuviinţarea secretarului general al Camerei Deputaţilor şi cu suportarea, de către solicitant, a 
cheltuielilor aferente, efectuate de Regia Autonomă „Monitorul Oficial” în procesul de editare şi publicare.” 
“Condiţionarea retragerii actelor de la publicare de „încuviinţarea secretarului general al Camerei Deputaţilor” 
încalcă principiul separaţiei şi echilibrului puterilor în stat consacrat de art. 1 alin. (4) din Constituţie. Secretarul 
general al Camerei Deputaţilor face parte din categoria înalţilor funcţionari publici parlamentari, în sensul art. 7 
alin. (1) din Legea nr. 7/2006 privind statutul funcţionarilor publici parlamentari. În contextul în care, în 
majoritatea situaţiilor Constituţia sau legea, după caz, leagă de momentul publicării producerea efectelor actului 
normativ, administrativ sau jurisdicţional în cauză, este de neconceput ca voinţa unui înalt funcţionar public să 
înfrângă voinţa autorităţii publice emitente a actului a cărei retragere de la publicare se solicită. 
În plus, din perspectiva respectării principiului legalităţii, dar şi al securităţii raporturilor juridice consacrat de art. 
1 alin. (5) din Constituţie, în ceea ce priveşte actele administrative, dispoziţiile art. 1 alin. (6) din Legea 
contenciosului administrativ nr. 554/2004, precum şi literatura juridică de specialitate şi jurisprudenţa în materie 
recunosc principiul revocabilităţii acestora în activitatea autorităţilor publice, câtă vreme actul nu a intrat în 
circuitul civil şi nu a produs efecte juridice. Din această perspectivă, competenţa stabilită de legea criticată pentru 
secretarul general al Camerei Deputaţilor nu se corelează cu competenţa  autorităţii publice emitente a unui act 
administrativ unilateral pe care ea însăşi îl apreciază ca fiind nelegal”, spune sesizarea trimisă către CCR. 
Preşedintele arată că  la art. I pct. 7 din lege  se modifică art. 16 din Legea nr. 202/1998, în sensul 
că: „Republicarea actelor normative se face cu aprobarea secretarului general al Camerei Deputaţilor, pe baza 
avizului prealabil al Consiliului Legislativ.” 
Astfel, potrivit art. 70 din Legea nr. 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor 
normative, actul normativ modificat sau completat în mod substanţial se republică având la bază dispoziţia 
cuprinsă în actul de modificare, respectiv de completare, prin grija autorităţii publice care a emis actul de 
modificare, respectiv de completare, în termen de cel mult 45 de zile de la data publicării actului care a dispus 
această măsură. 
“Alin. (5) al art. 70 din acelaşi act normativ prevede că legile, precum şi ordonanţele şi hotărârile Guvernului se 
republică cu avizul Consiliului Legislativ asupra noului text, la sesizarea secretarului general al Camerei Deputaţilor 
sau, după caz, al Secretariatului General al Guvernului. Prin urmare, prevederile art. I pct. 7 din legea criticată 
contravin dispoziţiilor art. 1 alin. (4) şi (5) din Constituţie. Eveniment legislativ ce se realizează prin efectul şi în 
aplicarea unei legi, republicarea unui act normativ nu poate fi condiţionată de voinţa unui înalt funcţionar public 
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care ar putea în acest mod să înfrângă voinţa legiuitorului, precum şi a celorlalte autorităţi publice implicate în 
procedura de republicare”, expică el. 
Sesizarea precizează că articolul I punctul 8 din lege încalcă dispoziţiile art. 1 alin. (5) coroborate cu cele ale art. 79 
din Constituţie. Astfel,  prin art. I pct. 8 se modifică alin. (1) al art. 17 din Legea nr. 202/1998, în sensul că:  “În 
cazul în care, după publicarea actului normativ, se descoperă erori materiale, la cererea organului emitent, 
adresată secretarului general al Camerei Deputaţilor, se procedează la publicarea unei rectificări”. 
În conformitate cu alin. (3) al art. 71 din legea nr. 24/2000, rectificarea se face la cererea organului emitent, cu 
avizul Consiliului Legislativ. Or, instituirea unei proceduri  de publicare în Monitorul Oficial a unei rectificări, cu 
excluderea  avizului Consiliului Legislativ, este de natură să afecteze şi rolul constituţional al acestei instituţii 
fundamentale, prevăzut de art. 79 din Constituţie, se mai arată în sesizare. 
“La art. I pct. 9 din legea supusă controlului de constituţionalitate se modifică art. 20 alin. (1) din Legea nr. 
202/1998. Astfel: „Cheltuielile determinate de publicarea actelor în Monitorul Oficial al României se suportă de 
către emitenţi, pe baza tarifelor aprobate anual de Biroul permanent al Camerei Deputaţilor, la propunerea Regiei 
Autonome „Monitorul Oficial.”. În forma în vigoare a art. 20 alin. (1) din Legea nr. 202/1998, cheltuielile 
determinate de publicarea actelor în Monitorul Oficial al României se suportă de către emitenţi, pe baza tarifelor 
aprobate prin hotărâre a Guvernului, la propunerea Secretariatului General al Guvernului”, potrivit aceleiaşi 
surse. 
Preşedintele mai specifică faptul că, în conformitate cu art. 64 alin. (1) şi  (2) din Constituţia României, Birourile 
permanente ale celor două Camere ale Parlamentului sunt organe de conducere interne, ale căror atribuţii sunt 
stabilite prin regulamentele interne. În exercitarea acestor atribuţii, Birourile permanente pot emite hotărâri, care 
privesc fie activitatea internă a Camerei respective, fie relaţia cu alte instituţii publice. În această ultimă ipoteză 
însă, aceste hotărâri pot fi emise doar în exercitarea prerogativelor constituţionale ale acelei Camere. În plus, în 
virtutea autonomiei funcţionale a fiecărei Camere, consacrată în art. 64 din Constituţie, hotărârile biroului 
permanent al unei Camere nu sunt opozabile celeilalte Camere. Aşadar, prin aprobarea tarifelor prin hotărâre a 
Biroului permanent al Camerei Deputaţilor se creează practic o competenţă nouă pentru Biroul permanent, care 
însă  excede rolului pe care acesta îl are în organizarea internă a  fiecărei Camere a Parlamentului, contrar art. 64 
alin. (1) şi (2) din Constituţie. 
În forma anterioară a Legii nr. 202/1998, până la modificarea acesteia prin Ordonanţa de urgenţă nr. 36/2012 
privind unele măsuri de reorganizare şi pentru modificarea Legii nr. 202/1998 privind organizarea Monitorului 
Oficial al României, când Regia Autonomă „Monitorul Oficial” se afla sub autoritatea Camerei Deputaţilor, art. 20 
din lege menţiona că aprobarea tarifelor anuale se face prin ,,hotărâre a Biroului permanent al Camerei 
Deputaţilor, la propunerea Regiei Autonome Monitorul Oficialˮ. Acelaşi text preciza însă, că: „Hotărârea Biroului 
permanent al Camerei Deputaţilor se publică în Monitorul Oficial al României, Partea I”. 
“Aşadar, în ambele variante ale legii, atât hotărârea Biroului permanent, cât şi hotărârea de Guvern, prin care se 
aprobau anual tarifele în discuţie, erau publicate în Monitorul Oficial al României. Adoptarea unei astfel de 
hotărâri de către Biroul permanent al Camerei Deputaţilor ridică reale probleme în ceea ce priveşte transparenţa 
şi opozabilitatea faţă de terţi, efectele sale juridice, precum şi exercitarea controlului judecătoresc asupra 
acesteia. Aceste probleme sunt accentuate şi de faptul că legea criticată nu instituie obligaţia de publicare a 
respectivei hotărâri în Monitorul Oficial. În plus, neclaritatea normei atât sub aspectul publicităţii, cât şi al 
modalităţii de stabilire a tarifelor contravine exigenţelor de calitate a legii impuse de art. 1 alin. (5) din Constituţia 
României, astfel cum acestea au fost dezvoltate în jurisprudenţa Curţii Constituţionale”, explică acesta. 
Iohannis spune şi că sintagma „cheltuielile determinate de publicarea actelor în Monitorul Oficial al României se 
suportă de către emitenţi (...)” din conţinutul art. 20 alin. (1) - art. I pct. 9 din – “încalcă prevederile art. 1 alin. (4) 
şi (5) din Legea fundamentală prin raportare la dispoziţiile art. 78, ale art. 100 alin. (1), ale art. 108 alin. (4), art. 
115 alin. (4) şi ale art. 147 alin. (4) ce impun publicarea în Monitorul Oficial al României a anumitor acte emise de 
unele autorităţi publice constituţionale, fără  condiţionarea achitării unui tarif. În considerarea importanţei 
relaţiilor sociale reglementate, legiuitorul constituant a stabilit expres obligativitatea publicării în Monitorul 
Oficial al României a legilor - ca acte ale Parlamentului, a decretelor Preşedintelui României, a hotărârilor şi 
ordonanţelor Guvernului, precum şi a deciziilor Curţii Constituţionale; pentru unele dintre aceste acte, 
nepublicarea în Monitorul Oficial atrage sancţiunea inexistenţei. Aceste acte reprezintă materializarea 
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prerogativelor constituţionale ale autorităţilor publice menţionate, iar stabilirea unei sume reprezentând 
contravaloarea unui serviciu public excede dispoziţiilor constituţionale, adăugând la acestea”. 
Aşadar, în măsura în care sintagma „cheltuielile determinate de publicarea actelor în Monitorul Oficial al 
României se suportă de către emitenţi (...)” are în vedere stabilirea unor tarife de publicare inclusiv pentru actele 
prevăzute de art. 78,  art. 100 alin. (1),  art. 108 alin. (4), art. 115 alin. (4) şi de art. 147 alin. (4) norma contravine 
prevederilor art. 1 alin. (4) şi (5) din Legea fundamentală. 
„Argumentele mai sus menţionate referitoare la competenţa organelor interne de conducere ale Camerelor 
Parlamentului de a emite acte opozabile erga omnes, precum şi la publicitatea acestora sunt aplicabile, în mod 
corespunzător, şi cu privire la dispoziţiile art. I pct. 11 ce modifică art. 22 din Legea nr. 202/1998, în sensul că: 
„Procedura publicării în părţile I – VII, procedura republicării şi a rectificării, precum şi cea a publicării unor acte 
normative în numere speciale, cu tiraj limitat, se stabilesc prin ordin al secretarului general al Camerei 
Deputaţilor.” În acest sens, învederăm că, potrivit art. 251 alin. (1) şi (4) din Regulamentul Camerei Deputaţilor, 
secretarul general conduce personalul din serviciile Camerei Deputaţilor şi numai în îndeplinirea acestor atribuţii 
emite ordine. Totodată, precizăm că prin acelaşi act normativ nu se prevede obligativitatea publicării ordinelor 
secretarului general al Camerei Deputaţilor în Monitorul Oficial al României”, conform aceleiaşi sesizări. 
De asemenea, dispoziţiile art. I pct. 9 din lege încalcă şi prevederile art. 108 alin. (1) şi (2) din Constituţie. 
Procedura publicării, procedura republicării şi procedura rectificării actelor normative nu se rezumă la simple 
chestiuni administrative, ci presupun reglementarea relaţiilor dintre autorităţile publice implicate în aceste 
proceduri. Prin natura relaţiilor sociale reglementate, aceste proceduri vizează organizarea executării legii. Din 
această perspectivă, astfel de norme de punere în aplicare a legii nu pot face obiectul unui ordin, în temeiul art. 
108 din Constituţie numai Guvernul fiind competent să emită acte în organizarea executării legii. 
“Art. II din legea supusă controlului de constituţionalitate prevede că: „(1) În 3 zile de la intrarea în vigoare a 
prezentei legi, prin ordin al secretarului general al Camerei Deputaţilor se numeşte Consiliul de administraţie al 
Regiei Autonome „Monitorul Oficial”. Prin excepţie de la prevederile Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 
109/2011 privind guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice, aprobată cu modificări şi completări prin 
Legea nr. 111/2016, cu modificările ulterioare, Consiliul de administraţie este compus din 9 membri, dintre care 
unul este directorul general al Regiei Autonome „Monitorul Oficial” şi preşedinte al consiliului de administraţie. 
(2) Din Consiliul de administraţie al Regiei Autonome „Monitorul Oficial” fac parte, în mod obligatoriu, un 
reprezentant al secretarului general al Camerei Deputaţilor şi un reprezentant al Ministerului Finanţelor Publice”, 
crede el. 
Klaus Iohannis mai spune că, în conformitate cu art. 5 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 109/2011, regia 
autonomă este administrată de un consiliu de administraţie, format din 3-7 persoane: un reprezentant din cadrul 
Ministerului Finanţelor Publice, un reprezentant al autorităţii publice tutelare, 1-5 persoane cu experienţă în 
administrarea sau managementul unor regii autonome sau societăţi, inclusiv societăţi din sectorul privat; membrii 
consiliului de administraţie se numesc de autoritatea publică tutelară,  pe baza unor criterii de selecţie şi potrivit 
unei proceduri prealabile determinate. 
“Or, intervenţia legislativă de la art. I pct. 1 corelată cu cea de la art. II din legea criticată vine în contradicţie cu 
procedura stabilită de O.U.G. nr. 109/2011 privind desemnarea membrilor consiliului de administraţie al unei regii 
autonome. Totodată, din modul de redactare a normei, această intervenţie legislativă perpetuează soluţia 
cuprinsă în art. 12 din Legea nr. 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de stat ca regii autonome şi 
societăţi comerciale - care însă a fost abrogată în mod expres prin art. 65 din O.U.G. nr. 109/2011- întrucât 
excepţia vizează doar compunerea consiliului de administraţie (9 membri). În plus, potrivit art. 3 pct. 1 lit. b) şi art. 
5 alin. (3) din O.U.G. nr. 109/ 2011, membrii consiliului de administraţie sunt numiţi de autoritatea publică 
tutelară, iar art. 5 alin. (2) lit. b) din O.U.G. nr. 109/2011 impune prezenţa în consiliul de administraţie a unui 
reprezentant al autorităţii publice tutelare. În acest sens, considerăm că secretarul general al Camerei Deputaţilor 
nu se poate substitui autorităţii publice tutelare (Camera Deputaţilor) în ceea ce priveşte exercitarea atribuţiilor 
acesteia şi nu poate avea propriul reprezentant în consiliul de administraţie. Aceste aspecte vin în contradicţie cu 
prevederile art. 1 alin. (5) coroborate cu cele ale art. 64 alin. (1) şi (2)”, mai explică preşedintele. 
Funcţia de secretar general al Camerei Deputaţilor este, potrivit  Legii nr. 7/2006 o funcţie publică parlamentară 
corespunzătoare înalţilor funcţionari publici. Chiar şi în ipoteza în care art. II din legea criticată instituie o derogare 
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implicită de la cadrul general privind  exercitarea funcţiilor publice, legea dedusă controlului de constituţionalitate 
nu permite identificarea  criteriilor şi condiţiilor pe care ar trebui să le îndeplinească reprezentantul secretarului 
general al Camerei Deputaţilor în consiliul de administraţie al Regiei Autonome „Monitorul Oficial”. 
Totodată, conform art. 251 alin. (1) din Regulamentului Camerei Deputaţilor, secretarul general al Camerei 
Deputaţilor conduce personalul din serviciile Camerei Deputaţilor. În aplicarea prevederilor art. 1, art. 2 şi art. 5 
din Legea nr. 7/2006, personalul din serviciile Camerei Deputaţilor poate fi alcătuit din funcţionari publici 
parlamentari, precum şi din persoane încadrate cu contract individual de muncă. În ipoteza desemnării în calitate 
de reprezentant a unui funcţionar public parlamentar - în contextul lipsei unei prevederi exprese care să dispună 
cu privire la calitatea secretarului general al Camerei Deputaţilor de reprezentant legal al acesteia în relaţiile cu 
terţii -  persoana desemnată nu poate fi privită ca un submandatar al Camerei Deputaţilor în consiliul de 
administraţie, ci ca mandatarul secretarului general al Camerei Deputaţilor. În această  ultimă situaţie, sub 
aspectul desemnării devin însă incidente şi prevederile art. 10 alin. (2) din Legea nr. 7/2006, potrivit cărora  
funcţionarii publici parlamentari nu pot fi mandatari ai unor persoane în ceea ce priveşte efectuarea unor acte în 
legătură cu funcţia publică pe care o exercită. 
“În absenţa unei norme exprese care să constituie izvorul mandatului secretarului general de reprezentant legal al 
Camerei Deputaţilor, activitatea funcţionarului public parlamentar în cadrul consiliului de administraţie este 
susceptibilă de incompatibilitate, întrucât potrivit legii doar acel funcţionar public pentru care desfăşurarea 
activităţii presupune exercitarea unui mandat de reprezentare a unei autorităţi sau instituţii publice nu se află în 
situaţie de incompatibilitate (art. 94 alin. (21)din Legea nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea 
transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în mediul de afaceri, prevenirea şi 
sancţionarea corupţiei)”, potrivit sesizării. 
În final,  la art. III din legea supusă controlului de constituţionalitate se prevede că: „ (1) În termen de 7 zile de la 
data intrării în vigoare a prezentei legi, prin hotărâre a Guvernului se aprobă organizarea şi funcţionarea Regiei 
Autonome „Monitorul Oficial”. (2) La data intrării în vigoare a hotărârii Guvernului prevăzute la alin. (1) se abrogă 
Hotărârea Guvernului nr. 358/1991 privind înfiinţarea şi organizarea Regiei Autonome „Monitorul Oficial”, 
republicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 653 din 14 septembrie 2011.” 
“În ceea ce priveşte alin. (2) al art. III, considerăm că soluţia abrogării impusă prin legea criticată contravine 
prevederilor art. 1 alin. (4) din Constituţie coroborate cu cele ale art. 108 alin. (1) şi (2), întrucât legiuitorul 
dispune în competenţa de reglementare a altei autorităţi, respectiv a Guvernului. Or, în elaborarea şi adoptarea 
unei hotărâri, Guvernul are deplina competenţă de a decide dacă în vederea organizării executării legii criticate se 
impune emiterea unui nou act cu consecinţa abrogării celui anterior sau doar modificarea şi completarea celui 
existent”, încheie preşedintele. 
Monitorul Oficial s-a mai aflat în subordinea Camerei Deputaţilor până în 2012, când a fost trecut la Guvern prin 
Ordonanţă de urgenţă de către premierul Victor Ponta. 
În 22 ianuarie, preşedintele Klaus Iohannis a trimis Parlamentului pentru reexaminare legea, după ce aceasta 
fusese adoptată de Camera Deputaţilor, în 22 decembrie 2017. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Posibile consultări la Cotroceni: Zeci de grupuri civice îi cer preşedintelui Klaus Iohannis să se consulte înainte 
de a acţiona pe decizia CCR/ Dragnea: Preşedintele să facă ce reiese din atribuţiile sale 
37 de grupuri civice îi solicită, luni, preşedintelui Klaus Iohannis să organizeze consultări publice cu organizaţii ale 
societăţii civile, partide politice şi organizaţii profesionale din sistemul judiciar, care să ajute la "formularea 
hotărârilor şi acţiunilor subsecvente deciziei CCR". 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat luni, întrebat fiind dacă va merge la consultări la Cotroceni, aşa cum cer 
mai multe ONG-uri, că nu îi spune şefului statului ce să facă, ci îl îndeamnă să facă ce reiese din atribuţiile 
constituţionale. 
"Nu îi spun preşedintelui să facă ce i se spune. Îi spun să facă ce trebuie, ce reiese din atribuţiile constituţionnale, 
ca garant al respectării Constituţiei", a declarat, luni, Liviu Dragnea. 
"Urmare a deciziei Curţii Constituţionale în dosarul nr. 589E/2018 prin care 6 judecători ai CCR au acordat 
ministrului Justiţiei prerogative discreţionare privind revocarea magistraţilor cu funcţii de conducere şi au impus 
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Preşedintelui României revocarea din funcţie a Procurorului-şef al DNA, organizaţiile semnatare vă solicită 
organizarea de consultări publice atât cu organizaţii ale societăţii civile, cât şi cu partide politice şi organizaţii 
profesionale din sistemul judiciar care să preceadă şi să ajute la formularea hotărârilor şi acţiunilor subsecvente 
deciziei CCR. Acestea nu trebuie să se reducă la disputa în jurul cererii de revocare a Procurorului-şef DNA, ci 
trebuie să privească şi viitorul luptei anticorupţie, independenţa Justiţiei, respectarea statului de drept şi rolul 
Curţii Constituţionale", se arată în scrisoarea transmisă preşedintelui. 
Cele 37 de grupuri şi organizaţii civice semnatare consideră că decizia CCR este contrară legii, prevederilor 
constituţionale şi obligaţiilor asumate prin Mecanismul de cooperare şi verificare şi prin Tratatul de aderare la UE 
şi subminează atribuţiile altor puteri în stat. 
"Decizia ne întoarce cu rea intenţie la momentul preaderării la UE, când Justiţia era complet aservită puterii 
politice, dosarele se deschideau sau închideau în şedinţe de partid la comandă politică, iar procurorii erau 
anchetaţi şi daţi afară din magistratură dacă investigau corupţia politică. Credem, în acelaşi timp, că CCR este şi 
trebuie să rămână o instituţie fundamentală în arhitectura constituţională a statului român, că este o instituţie 
care trebuie respectată, chiar dacă acţiunile unor membri CCR, care au folosit instituţia pentru interese politice 
sau răfuieli personale, au diminuat momentan prestigiul şi profesionalismul Curţii", potrivit documentului citat. 
Scrisoarea transmisă preşedintelui este semnată de 37 de grupuri civice, respectiv #ActivAG Piteşti, Acţiunea 
Civică Galaţi, Asociaţia Aradul Civic, Asociaţia România Vie, Corupţia Ucide, Diaspora Franţa solidară cu România, 
Evident Deva, Geeks for Democracy, Grupul civic #insist, Grupul pentru Dialog Social, #Iaşulnutace, Iniţiativa 
Craiova, Iniţiativa Timişoara, Iniţiativa România, Mureşul Civic, Noul Orizont Valencia, Oradea Civică, Organizatia 
Eu Ro Aleg 2.0, Procivic Baia Mare, #Reset, #Rezist Birmingham WMW, #Rezist Constanţa, #Rezist Dublin, #Rezist 
Liguria, #Rezist Lyon, #Rezist Milano, #Rezist München, #Rezist Râmnicu Vâlcea, #Rezist Toronto, #Rezist 
Bruxelles, #REZISTENŢA, Ştafeta Steagului Uniunii Europene, Timişoara Civică, Umbrela Anticorupţie Cluj, 
#Văvedem din Bucureşti, Vă Vedem din Sibiu şi VeDem Just - Voci pentru Democraţie şi Justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea privind organizarea şi funcţionarea DIICOT, promulgat de preşedinte 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul de promulgare a Legii pentru aprobarea OUG pentru 
organizarea şi funcţionarea Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
(DIICOT). 
Pe 7 mai, Senatul a adoptat, în calitate de for decizional, această iniţiativa legislativă, iar actul normativ prevede 
"reformarea DIICOT pe trei componente distincte: management, întărirea şi eficientizarea funcţiei de conducere, 
organizarea internă şi funcţionarea Direcţiei, raportat la noile necesităţi de investigare şi analiză a fenomenului 
infracţional reprezentat de criminalitatea organizată şi urmărirea penală, întărirea eficacităţii acesteia prin 
întărirea capacităţii de efectuare a investigaţiilor financiare şi prin completarea personalului Direcţiei cu lucrători 
de poliţie judiciară", potrivit expunerii de motive a textului proiectul de lege. 
În forma adoptată de forul superior al Parlamentului, senatorii jurişti au eliminat din lege un alineat al articolului 7 
care prevedea: "Prin derogare de la prevederile art. 301 din Codul penal exercitarea atribuţiilor prevăzute în 
alineatul precedent nu poate fi considerată conflict de interese". În plus, un amendament a fost respins la 
articolul 4, adoptându-se reformularea articolului prin care a fost stabilit, prin regulament intern, cine să conducă 
departamentele sau compartimentele din cadrul DIICOT. 
Alt decret semnat de şeful statului estecel pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 112/2017 pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 57/2016 
privind reglementarea unor măsuri în vederea conformării statului la unele obligaţii de mediu din sarcina 
operatorilor economici din industria extractivă, aflaţi sub autoritatea Ministerului Economiei. De asemenea, 
Iohannis a semnat, luni, şi decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 85/2017 pentru modificarea art. 5 din Legea nr. 299/2007 privind sprijinul acordat românilor de 
pretutindeni, precum şi pentru acordarea unor burse de studii etnicilor români cu domiciliul stabil în Ucraina. 
(Sursa: Mediafax) 
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 În plin scandal al revocării, şefa DNA este chemată la CSM 
Laura Codruţa Kovesi este chemată, joi, la CSM, unde Secţia pentru Procurori în materie disciplinară va începe 
judecata în cauza în care Inspecţia Judiciară a constatat că procurorul şef al DNA at fi comis două abateri 
disciplinare după ce şi-a delegate consilierul, Dana Tiţian (judecător), să efectueze controale la două servicii 
teritoriale ale instituţiei. 
O altă cauză care o vizează pe Laura Codruţa Kovesi, aflată pe rolul Secţiei pentru procurori a CSM, este cea 
referitoare la înregistrările din timpul unei şedinţe de lucru apărute în spaţiul public. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Justiţiei anunţă că a trimis scrisoarea către OECD pentru clarificări legate de declaraţiile lui Drago 
Kos, care a criticat decizia CCR şi l-a ameninţat 
Tudorel Toader a anunţat, luni, că a transmis scrisoarea Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică 
(OECD), pentru ca aceştia să clarifice dacă declaraţiile atribuite lui Drago Kos, care a criticat decizia CCR şi l-a 
ameninţat, au fost făcute în nume propriu sau în numele Organizaţiei. 
"Pentru a se clarifica dacă declaraţiile atribuite dlui Kos au fost făcute în nume personal sau în numele OECD, am 
transmis scrisoarea catre OECD !" a scris ministrul Justiţiei, pe Facebook. 
De altfel, Tudorel Toader anunţase de sâmbătă că va face acest pas. 
"Ameninţări de la OECD, sau manipulări interne ? Luni dimineaţă,mă voi adresa OECD pentru a comunica în mod 
oficial dacă afirmaţiile dlui Drago Kos au fost făcute în nume propriu sau în numele OECD, aşa cum acreditează 
titlul materialului întocmit de Ziare.com. Într-un articol publicat în data de 1 iunie, se afirmă faptul că în numele 
OECD, dl Drago Kos a făcut o serie de afirmaţii, de o mare gravitate, la adresa instanţei de contencios 
constituţional române. Totodată, aceeaşi publicatie, citează, atribuind aceleiaşi surse, de asemenea în numele 
OECD, afirmaţiile potrivit cărora ”Ministrul vostru al Justiţiei va învaţa curând, într-un mod dur, că este într-o 
mare eroare.”, a scris Tudorel Toader, sâmbătă, pe Facebook. 
În interviu, şeful structurii anticorupţie din cadrul Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică, Drago 
Kos, este citat declarând că ”recenta decizie a CCR contravine în mod evident echilibrului puterilor în stat în ţara 
dvs şi independenţei sistemului judiciar”. 
Curtea Constituţională a arătat, în comunicatul oficial privind decizia de existenţă a conflictului instituţional între 
preşedinte şi ministrul Justiţiei, că şeful statului urmează să emită decretul de revocare din funcţie a procurorului-
şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, Laura Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei, intervievat astăzi în CSM pentru şefia DIICOT. Tudorel 
Toader participă la şedinţă 
Procurorul Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, urmează a fi 
intervievat marţi de Secţia pentru procurori a CSM, în acest caz fiind aşteptat şi un aviz. 
Procurorul Felix Bănilă se va prezenta, marţi, în faţa procurorilor din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii 
(CSM), pentru a fi intervievat de către aceştia. 
Bănilă este propunerea ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, deţinută în 
continuare de Daniel Horodniceanu, al cărui mandat a fost prelungit în noiembrie. 
După ce Felix Bănilă va susţine interviul, Secţia pentru procurori a CSM va trimite, miercuri, avizul către Ministerul 
Justiţiei. 
Ministrul Tudorel Toader a confirmat, pentru MEDIAFAX, prezenţa la şedinţă. 
În proiectul de management, procurorul Felix Bănilă a subliniat că procurorul-şef al DIICOT trebuie să fie şi un bun 
psiholog, iar unul dintre obiectivele pe termen lung pe care le are în vedere vizează alinierea la normele raportului 
MCV. Documentul conţine 37 de pagini, în care a introdus consideraţii generale privind managementul judiciar, 
scopul şi competenţa DIICOT, obiective strategice, operaţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
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 PNL anunţă proteste ample pentru susţinerea moţiunii de cenzură la adresa Guvernului Dăncilă 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a anunţat luni că liberalii vor organiza ample proteste în întreaga ţară pentru 
susţinerea moţiunii de cenzură împotriva Guvernului Dăncilă, precizând că a existat şi o propunere a formării unui 
cordon uman în jurul Parlamentului. 
''Am purtat discuţii legate de pregătirea moţiunii de cenzură, stadiul negocierilor şi despre posibilitatea organizării 
unor ample acţiuni de protest în susţinerea moţiunii de cenzură. Cu siguranţă vom face apel către toţi cetăţenii 
români care s-au săturat de PSD şi îşi dau seama că PSD îşi bate joc de România, îi vom chema la acţiunile de 
protest alături de membrii şi simpatizanţi. Până la sfârşitul sesiunii vom depune moţiunea, suntem antrenaţi în 
discuţii şi este prematur să comunicăm decizii'', a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban, la finalul şedinţei 
Biroului Executiv al partidului. 
Cu toate acestea, liderul liberal nu a precizat o dată exactă a protestelor şi nici oraşele în care vor fi organizate. 
''Vom lua decizia la momentul potrivit (n.r - când se va organiza protestul). Orice acţiune de protest este o acţiune 
care trebuie organizată. În toată ţara vor exista proteste'', a mai precizat preşedintele PNL. 
Întrebat dacă va lua în calcul să se facă un cordon în jurul Parlamentului, Ludovic Orban a răspuns: ''a existat şi 
această propunere, o echipă organizatorică se va ocupa de toate detaliile acestor acţiuni ample de protest.'' 
Pe 12 martie, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a anunţat că liberalii vor depune moţiune de cenzură în această 
sesiune parlamentară, afirmând că aşteaptă ca Guvernul să fie „în cea mai proastă situaţie”. 
''În fiecare sesiune avem dreptul de a depune o moţiune de cezură vom folosi acest drept constituţional în 
momentul cel mai potrivit în care vom consideră că Guvernul este în cea mai proastă situaţie şi există cele mai 
multe şanse ca moţiunea să treacă. Până la sfârşitul sesiunii mai este timp”, a spus Orban. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat proiectul care abilitează Guvernul să emită ordonanţe pe perioada vacanţei 
Senatul a adoptat luni propunerea legislativă privind abilitarea Guvernului de a emite ordonanţe pe perioada 
vacanţei parlamentare, în domenii care nu fac obiectul legilor organice, cum ar fi fondurile europene, agricultură, 
sănătate, transporturi, finanţe, afaceri interne, cultură şi comunicaţii. 
Conform proiectul de lege adoptat de senatori în procedură de urgenţă, de la data intrării în vigoare a legii, dar nu 
înainte de încheierea primei sesiuni ordinare parlamentare a anului, Executivul va puntea emite ordonanţe pe 
perioada vacanţei parlamentare, până pe 31 august 2018, în domeniile fondurilor europene, agriculturii şi 
dezvoltării rurale, afacerilor interne,sănătăţii, transporturilor, finanţelor publice şi economiei, culturii şi identităţii 
naţionale şi comunicaţiilor şi societăţii informaţionale. De altfel, Guvernul este abilitat să proroge sau să modifice 
unele termene din actele normative cu putere de lege. 
PNL şi USR au votat împotriva acestei iniţiative, pe motiv că există mai multe ''hibe'' şi că proiectul de lege naşte 
suspiciuni. 
''Semnalul de alarmă pe care PNL îl trage astăzi prin votul împotriva acestei iniţiative legislative sper să fie 
priceput ca atare de Guvern şi de majoritatea parlamentară şi chiar dacă nu veţi corecta iniţiativa cred că 
Guvernul va trebui să se angajeze ca orice proiect legislativ să fie supus unei analize riguroase, serioase, astfel 
încât Constituţia să nu fie încălcată de Guvern.(...) Proiectul are o grămadă de hibe şi naşte suspiciuni'', a declarat 
senatorul PNL, Alina Gorghiu, în plenul de luni.0:17 
Senatul a adoptat iniţiativa cu 68 de voturi ''pentru'', 27 ''împotrivă'' şi o abţinere, în calitate de prim for sesizat. 
Proiectul de lege urmează să fie dezbătut şi ulterior votat de Camera Deputaţilor, for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Se complică lucrurile pentru SRI: Guvernul intervine în scandalul interceptărilor uriașe 
Președintele Comisiei de control al SRI Claudiu Manda a declarat că Ministerul Justiției ar putea solicita date 
Parchetelor despre numărul mandatelor cerute, în baza cărora Serviciul Român de Informații a interceptat un 
număr mare de persoane. 
"Noi ar trebui să continuăm să aflăm noi, Parlamentul, câți au fost interceptați sau câtor persoane li s-au respectat 
aceste drepturi și libertăți. Și se poate. Cred că și Ministerul Justiției ar putea să întrebe toate Parchetele câte au 
cerut, câte au primit și câte astfel de ordonanțe date de procurori au fost și câte persoane, în toată perioada 
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2004-2017 au fost interceptate. Cred că toate aceste persoane ar trebui să fie înștiințate că pe o perioadă li s-au 
restrâns drepturile și libertățile cetățenești. Acum există în lege obligația de a le transmite și de îi notifica, dar nu 
există nicio sancțiune dacă nu o faci. Noi credem că legislația ar trebui modificată în acest sens. Rămâne să vedem 
după ce primim un răspuns de la minister. Cineva mi-a spus că există un mandat cu 700 de persoane", a afirmat 
duminică seară președintele Comisiei de control al SRI, Claudiu Manda, într-o emisiune difuzată de Antena 3, 
informează Mediafax. 
Acesta a precizat că nu poate estima care au fost costurile pentru totalul de peste 311.000 de autorizări pentru 
"fotografiere, filaj, interceptarea convorbirilor, localizare GPS, microfoane și ascultări ambientale", însă în raportul 
pe care Comisia de control al SRI îl va prezenta Parlamentului există un capitol special cu privire la aceste aspecte. 
"Nu putem să apreciem în acest moment (n.r. - costul operațiunilor). Raportul pe care îl vom prezenta 
Parlamentului, probabil că mâine (n.r. - luni) o să semnez ca să-l trimitem. Avem un capitol special în care vorbim 
de aceste costuri și vrem în continuare să vedem dacă aceste costuri sunt integrate în dosare penale. Ce s-a 
întâmplat dacă s-au recuperat atunci. Aici lucrurile le putem dezvolta cât costă mandatele de securitate națională 
și cât costă să urmărești un terorist și celelalte mandate puse în aplicare de ceilalți. (...) Datele pe care le avem noi 
la Comisie și pe care le-am prezentat în raport sunt din rapoartele anuale ale SRI. Aici vorbim și de fotografiere și 
de filaj și de interceptarea convorbirilor și de localizare GPS și de microfoane și ascultări ambientale. Cifra era de 
248.000 fără anul 2015 și anul 2016. În 2015 este de peste 51.000, în raportul pe 2015, pe care probabil domnul 
purtător de cuvânt nu știe, la trimis Parlamentului român serviciul român de informații. Un raport pe care Comisia 
l-a aprobat și care este undeva spre aprobarea și validarea plenului reunit. Deci total acte de autorizare pe care 
SRI le-a pus în aplicare, pentru că din punctul meu de vedere nu numai SRI este singura instituție care le-a pus în 
aplicare, de aceea cifra este mult mai mare de 311.000 până în 2016", a explicat Manda. 
Senatorul PSD se întreabă de ce a fost nevoie de o ordonanță a Guvernului, în februarie 2016, care să precizeze că 
SRI devine autoritate națională în domeniul interceptărilor, dacă a existat, în trecut, o decizie a Consiliului Suprem 
de Apărare a Țării care să a stipuleze același lucru, cu toate că CSAT este organ administrativ, nu unul legislativ. 
"CSAT a avut două puncte de vedere. O dată un răspuns pentru doamna Gârbovan și o dată înainte de 
desecretizarea protocoalelor, în care a spus foarte clar că nu este organ legislativ. Desemnarea SRI ca autoritate 
națională de interceptări s-a făcut prin decizie CSAT. Deci ilegal. Dacă nu era nimic ilegal și n-ar fi fost niciun fel de 
problemă cu decizia CSAT, întrebarea este următoarea: De ce a trebuit să dea domnul Cioloș în februarie 2016 o 
ordonanță în care să scrie în textul acesteia că SRI devine autoritate națională în domeniul interceptărilor? Era 
vorba de perioada de dinainte de 2004, în perioada domnului Iliescu", a completat Claudiu Manda. 
Președintele Comisiei de control SRI, senatorul PSD Claudiu Manda, a declarat, joi, că în perioada 2005-2016 mai 
mult de șase milioane de români au fost interceptați de SRI, dar și că a fost sesizat că în 2012 aproape tot 
Guvernul și peste 100 de parlamentari au fost interceptați. 
De cealaltă parte, Serviciul Român de Informații a precizat că este "profund incorect" să se amestece toate 
infracţiunile de drept comun pentru care au fost emise mandate de supraveghere tehnică cu cele de securitate 
națională.SRI mai spune că cifrele apărute în spațiul public nu au fost transmise niciunei instituții. 
Vicepreședintele Comisiei de control al SRI, Marian Cucșa, a afirmat, duminică, că Serviciul Român de Informații 
trebuie să precizeze care au fost sumele cheltuite pe interceptări, în contextul în care fostul ofițer SRI Daniel 
Dragomir a confirmat că o zi de filaj costa circa 3.000 de euro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici: Cheltuim în administraţie sume enorme, pe lucruri care nu se justifică 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, luni, în Parlament, în cadrul unei conferinţe pe tema 
diebetului juvenil, că în administraţia românească există bani, dar de multe ori se cheltuiesc sume foarte mari în 
moduri care nu se justifică. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, luni, în cadrul conferinţei „Diabetul nu este o joacă”, că până 
la sfârşitul acestui an va găsi soluţii pentru finanţarea unor programe care să faciliteze tratamenele copiilor 
bolnavi de diabet. 
„Ca ministru de Finanţe, cred că putem rezolva lucrurile până la final de an, în sensul că am făcut nişte calcule şi 
putem găsi o formulă care să-i ajute pe cei aflaţi în această situaţie, mai ales pe cei de până la 18 ani. Putem găsi 
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până la sfârşit de an acele sume pentru ca lucrurile să schimbe radical viaţa celor care suferă de diabet”, a 
declarat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a mai precizat că în administraţia românească se cheltuiesc deseori bani care nu se justifică. 
„Mereu se spune că banii sunt o problemă, dar nu este aşa. Banii sunt puşi undeva de-o parte (…) Cheltuim în 
administraţie sume enorme, pe lucruri care nu se justifică, de la şedinţe în consilii de administaţie până la 
cumpărări şi achiziţii care nu se justifică”, a mai declarat Teodorovici. 
Declaraţiile ministrului vin în contextul în care asociaţile care sprijină copiii cu diabet solicită finanţare pentru o 
facilitare a tratamentelor. Potrivit acestora, în România, 3.500 de copii suferă de diabet zaharat de tip 1. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Desfiinţarea grupului PMP la Senat, după plecările la PSD, anunţată oficial în plen 
Desfiinţarea grupului senatorilor PMP, în urma plecării a doi parlamentari ai partidului, Ion Ganea şi Iustin Talpoş, 
la grupul PSD, a fost anunţată oficial în plenul de luni al Senatului. Regulamentul prevede că grupurile 
parlamentare pot funcţiona cu minim şapte senatori, iar PMP rămăsese cu şase. 
''Potrivit regulamentului, au rămas doar cinci grupuri parlamentare, întrucât fostul grup parlamentar PMP nu mai 
împlineşte numărul minim de membri, respectiv cel de şapte'', a anunţat luni, de la tribuna plenului, senatorul 
PSD, Şerban Nicolae. 
Grupul PMP avea opt senatori, dar după plecare a doi parlamentari, Ion Ganea şi Iustin Talpo, la PSD, grupul a fost 
desfiinţat. "Se dizolvă grupul. (...) Voi trece la PSD", a declarat Ion Ganea, senator, pentru MEDIAFAX. 
Şi senatorul de Maramureş, Iustin Talpoş, a trecut la PSD. 
"Domnul senator Talpoş se alătură unei echipe politice puternice în Maramureş şi va activa începând de azi în 
grupul PSD din Senatul României şi în cadrul organizaţiei PSD Baia Mare pe plan local. Am apreciat în aceşti ani 
activitatea domnului senator Talpoş şi mă bucur că experienţa sa în domeniul educaţiei va putea fi folosită de 
către PSD pentru proiecte concrete! Mult succes domnule senator Iustin Talpoţ!", a scris Gabriel Zetea, preşedinte 
PSD Maramureş, pe Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Mediului: Nu mai prezint nicio formulă despre TAXA AUTO până nu se fac studii în care să fie 
regăsite nivelul emisiilor 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a declarat la Ploieşti că nu va mai prezenta niciun fel de formulă despre 
taxa auto până nu va avea studii exacte legate de nivelul de emisii. 
Întrebată luni la Ploieşti despre proiectul taxei auto, Graţiela Gavrilescu a răspuns că nu mai prezintă "niciun fel de 
formulă până nu se fac studii în care să fie regăsite nivelul emisiilor". 
”Nu am exact studii care să-mi demonstreze, şi studii nu făcute aleator în nu ştiu ce mare aglomerare, ci peste tot, 
în toată ţara, în care să ni se demonstreze care este nivelul de emisii, atât pe monoxid de carbon, pe CO2, pe 
pulberi în suspensie, nu o să mai prezint niciun fel de formulă pentru că asta înseamnă că nu suntem total 
ancoraţi în realitate", a afirmat Gavrilescu. 
Ministrul Mediului declara în decembrie 2017, în şedinţa Comisiilor de Mediu ale Parlamentului, că timbrul de 
mediu ar putea fi înlocuit până în luna martie sau aprilie 2018, conform directivelor europene, pentru diminuarea 
poluării. 
„Bugetul Adminstraţiei Fondului pentru Mediu (AFM) va fi aprobat undeva în martie - aprilie, anul viitor. Sper ca, 
până atunci, să avem o înlocuire a timbrului de mediu, conform directivelor europene. Vrem ca poluarea să fie 
diminuată. Nu ştiu cum va ieşi forma finală a acestei penalităţi pentru maşinile care vor polua şi sper ca în martie 
anul viitor, înainte ca bugetul de venituri şi cheltuieli al AFM să fie aprobat, să avem şi o formă finală. Principiul va 
fi acelaşi, adică «Poluatorul plăteşte!». Amprenta trebuie să fie neapărat carbonul ca emisie. De asemenea, 
sperăm ca săptămâna viitoare să avem Hotărârea de Guvern de adoptare a Planului Naţional de Gestiune a 
Deşeurilor şi, în felul acesta, procedura de infringement şi o condiţionalitate ex-ante pentru România să fie bifată, 
să notificăm Comisia Europeană”, spunea Gavrilesc 
Ulterior, la începutul acestui an, ministrul Mediului susţinea că noua taxă de mediu nu este gata şi lăsa de înţeles 
că termenul de luna martie pentru elaborarea unei noi taxe ar putea fi decalat. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor, îşi continuă creşterea. La ce valoare a ajuns 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobânda variabilă, a 
crescut luni la 2,85%, de la 2,83% cât înregistra vineri, valoare care nu a mai fost atinsă din anul 2014, informează 
BNR. 
Indicele ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare în lei cu dobândă variabilă, a crescut 
la 2,96%, de la 2,94%. 
Indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale 
de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a crescut la 3,02% de la 3,00%. 
Indicele ROBOR la 12 luni a crescut la 3,07%, de la 3,05%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care bancile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 bănci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD a decis ca mitingul să se desfăşoare în Piaţa Victoriei, sâmbătă, de la ora 20.00/ Dragnea: Va fi un miting 
împotriva abuzurilor. O putere subterană încearcă să paraziteze deciziile 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat luni că mitingul împotriva abuzurilor va avea loc sâmbătă, ora 20.00, în 
Piaţa Victoriei, în condiţiile în care "există o putere subterană care parazitează deciziile importante". Liderul 
social-democraţilor a precizat că la mitingul de susţinere vor participa sute de mii de oameni. 
"Un miting organizat împotriva abuzurilor care se întâmplă în România de mult timp, faptul că democraţia şi statul 
de drept sunt afectate de câţiva ani în România. Facem acest miting pentru a arăta că suntem decişi să mergem 
până la capăt. Îi aşteptăm pe toţi acre vor să trăiască într-o ţară liberă, în care să nu mai fie instituţii aflate sub 
teroare, unde, din cauza unei propagande toxice uriaşe se pune problema ca o putere subterană să paraziteze 
deciziile şi să influenţeze într-un mod ocult decizii importante, să permită instruziuni neconstituţionale, să permită 
ca cetăţeni români, firme româneşti să fie închise, zeci, mii de destine să fie distruse", a declarat luni, după 
şedinţa PSD, Liviu Dragnea. 
Mitingul organizat de PSD va avea loc sâmbătă, 9 iunie, începând cu ora 20.00, în Piaţa Victoriei. 
Preşedintele PSD a mai afirmat că manifestarea sociala democraţilor nu se va suprapune cu mitingul LGBT care 
are loc în aceeaşi zonă. 
Întrebat câţi oameni vor fi aduşi în Piaţa Victoriei, Dragnea a răspuns: "Câteva sute de mii". 
Anterior, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că discuţiile din cadrul şedinţei CExN al partidului se vor 
axa pe organizarea mitingului de protest împotriva abuzurilor din justiţie. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că discuţiile din cadrul şedinţei CExN al partidului se vor axa pe 
organizarea mitingului de protest împotriva abuzurilor din justiţie. 
”Vom discuta despre miting. Doar despre miting”, a spus Dragnea înaintea şedinţei CExN al PSD. 
Întrebat despre declaraţia deputatului Ioan Dîrzu despre suspendarea preşedintelui Klaus Iohannis, liderul PSD a 
răspuns: ”Rămân la aceeaşi idee”. 
Deputatul PSD Ioan Dîrzu susţine că va fi primul care va strânge semnături pentru suspendarea preşedintelui 
Klaus Iohannis, în cazul în care nu va respecta decizia Curţii Constituţionale, precizând că nu are altă variantă 
decât aceea de a o revoca din funcţie pe şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Liderul PSD Alba, deputatul Ioan Dîrzu, a transmis, duminică seara, într-un comunicat de presă, că preşedintele 
României este ”garantul respectării Constituţiei şi a legilor ţării”, iar astfel ”nu are altă variantă decât aceea de a o 
revoca din funcţie pe Laura Codruţa Koveşi, încă actual procuror şef DNA”. 
”Dacă se doreşte cu adevărat o luptă anticorupţie în România, şi nu un sistem de privilegii, trebuie să înţelegem 
cu toţii că DNA nu înseamnă o persoană. Dacă DNA înseamnă o persoană, atunci DNA nu este o instituţie credibilă 
şi avem o problemă de monopol de putere. Sunt sigur că preşedintele României va respecta Constituţia şi nu se va 
lăsa păcălit de anarhiştii din PNL şi USR care instigă la nerespectarea deciziilor CCR”, a scris Dîrzu. 
În urmă cu două săptămâni Liviu Dragnea a spus că miza social-democraţilor nu este suspendarea preşedintelui 
Klaus Iohannis, dar a ţinut să avertizeze că nu vor sta ”cu mâinile încrucişate”. 
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”Nu asta (suspendarea - n.r.) este miza noastră. Deci nu asta e miza noastră. Acum, mai important decât Klaus 
Iohannis, chiar dacă el nu crede, este România şi stabilitatea acestei ţări. Dar asta nu înseamnă că o să stăm, pur şi 
simplu, cu mâinile încrucişate. Aşa ceva nu se va întâmpla!”, a declarat Liviu Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Utilizatorii de panouri fotovoltaice, finanțați de stat 
Statul va finanţa 20.000 de români ca să-şi pună panouri fotovoltaice acasă. Legislaţia pentru utilizatorii care și 
livrează energie în sistem se îmbunătăţeşte. 
Admistraţia Fondului de Mediu intenţionează ca, în acest an, să deruleze un program prin care va oferi finanţare 
nerambursabilă persoanelor fizice care îşi montează acasă panouri fotovoltaice pentru producţia de energie 
electrică, potrivit unor surse oficiale, informează e-nergia.ro 
“Cei de la AFM intenţionează să lanseze un program prin care să finanţeze până la 20.000 de persoane fizice care 
doresc să îşi monteze instalaţii mici de producţie a energiei electrice, cu o putere de până la 6 KW fiecare. Nu s-au 
stabilit încă toate detaliile, dar la o putere de 6KW, fiecare  persoană care accesează schema va primi circa 5.000 
de euro”, au spus sursele noastre. 
Această formă de sprijin trebuie notificată Comisiei Europene, dar şansela ca Executivul comunitar să se opună 
sunt practic minime. 
Cetăţenii care îşi instalează aceste panouri fotovoltaice pot folosi energia produsă pentru propriul consum, iar ce 
depăşeşte poate fi vândută în reţea, distribuitorii fiind obligaţi să preia energie. Condiţia de bază este ca, pentru a 
beneficia de finanţare, puterea  evacuată în reţea trebuie să fie  cel mult egală cu puterea pe care o are 
contractată pentru consumul din reţea, nu mai mare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Depozitarul Central distribuie de marţi dividende pentru Prefab şi Rompetrol Well Services 
Depozitarul Central va distribui, în perioada 5 iunie 2018 - 5 iunie 2021, dividendele pentru acţionarii Rompetrol 
Well Services şi Prefab, a anunţat instituţia. 
Valoarea dividendului brut pe acţiune este de 0,0134 lei pentru Prefab şi de 0,0026 lei pentru Rompetrol Well 
Services. 
 
În cazul Rompetrol Well Services, acţionarii care beneficiază de dividende sunt cei înregistraţi în registrul 
acţionarilor emitentului, la data de 16 mai 2018. Plata dividendelor către acţionarii emitentului se efectuează 
începând din 5 iunie 2018. Acţionarii care sunt clienţi ai unui Participant la sistemul de compensare-decontare şi 
registru al Depozitarului Central îşi pot încasa dividendele prin intermediul acestuia. 
Acţionarii care sunt clienţi ai unui participant la sistemul de compensare-decontare şi registru al Depozitarului 
Central îşi pot încasa dividendele prin intermediul acestuia. Pentru acţionarii care nu au cont deschis la un 
participant al sistemului RoClear, plata se face astfel: prin transfer bancar, în baza solicitărilor transmise de 
acţionari; în numerar, la ghişeele bancare ale BRD din întreaga ţară. 
Pentru Prefab, acţionarii care beneficiază de dividende sunt cei înregistraţi în registrul acţionarilor emitentului, la 
data de 15 mai 2018. Plata dividendelor către acţionarii emitentului se efectuează începând din 5 iunie 2018. 
 
Acţionarii care sunt clienţi ai unui participant la sistemul de compensare-decontare şi registru al Depozitarului 
Central îşi pot încasa dividendele prin intermediul acestuia. Pentru acţionarii care nu au cont deschis la un 
participant al sistemului RoClear, plata se face astfel: prin transfer bancar, în baza solicitărilor transmise de 
acţionari; în numerar, la ghişeele bancare ale CEC Bank din întreaga ţară.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 BRUA: Transgaz a început lucrările la la gazoduct pe coridorul Bulgaria-România-Ungaria-Austria 
Transgaz a demarat construcţia conductei BRUA, din coridorul Bulgaria-România-Ungaria-Austria, Faza 1 (BRUA – 
Faza 1), cu o valoare totală de 478,6 milioane de euro, arată un comunicat transmis luni de Ministerul Economiei. 
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„Transgaz, una dintre cele mai importante companii din portofoliul Ministerului Economiei, a demarat astăzi 
construcţia conductei BRUA, un proiect de interes naţional. Transgaz construieşte infrastructura de pe teritoriul 
României, din coridorul Bulgaria-România-Ungaria-Austria, Faza 1 (BRUA – Faza 1) - un proiect susţinut de Comisia 
Europeană, important la nivel naţional şi regional pentru că duce la diversificarea surselor de gaz”, arată 
documentul. 
Proiectul BRUA - Faza 1 presupune construcţia conductei de transport gaze naturale Podişor-Recaş, în lungime de 
479 km, cu diametru de 32” (Dn 800) şi presiunea de proiectare de 63 de bari, cu o valoare totală de 478,6 
milioane de euro. 
„În cadrul BRUA - Faza I, Transgaz lucrează deja, din 14 aprilie, la cele 3 staţii de comprimare gaze de la Podişor, 
Jupa şi Bibeşti, 40% din cheltuielile eligibile estimate fiind acoperite de Uniunea Europeană printr-un grant în 
valoare 179,3 milioane de euro”, spun reprezentanţii ministerului. 
„Proiectul este unul strategic pentru România, pentru Ministerul Economiei şi pentru Transgaz. Calendarul 
lucrărilor trebuie respectat cu stricteţe, pentru că este un proiect de investiţii mult prea important ca să existe 
devieri de la grafic. Ştiu că Transgaz este implicat şi în alte proiecte de anvergură, cum este cel din Republica 
Moldova, şi am încredere în capacitatea companiei de a acorda proiectului BRUA importanţa cuvenită”, a afirmat 
Dănuţ Andruşcă, ministrul Economiei. 
„La finalizarea Fazei I se va asigura fluxul de gaze naturale cu Ungaria, prin interconectorul Horia-Csanadpalota, şi 
cu Bulgaria, prin interconectorul Giurgiu-Ruse. 
Termenul estimat de finalizare este 31 decembrie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UNESCO şi OSCE au publicat un ghid de combatere a antisemitismului prin intermediul educaţiei 
UNESCO şi OSCE au publicat luni un ghid de combatere a antisemitismului prin intermediul educaţiei, care se 
adresează profesorilor, formatorilor corpului didactic, autorilor de programe şi manuale şcolare, dar şi 
legislatorilor, informează AFP. 
 
"Este pentru prima dată când o agenţie a ONU elaborează un ghid pentru a lupta împotriva antisemitismului prin 
intermediul educaţiei. Or, este o miză fundamentală, căreia educaţia poate să îi aducă răspunsul cel mai durabil, 
atacând prejudecăţile şi ignoranţa", a declarat pentru AFP directorul general al Organizaţiei Naţiunilor Unite 
pentru Educaţie, Ştiinţă şi Cultură (UNESCO), Audrey Azoulay. 
 
"Antisemitismul, rasismul, xenofobia şi alte forme de intoleranţă şi discriminare, inclusiv contra musulmanilor şi 
creştinilor, ameninţă nu doar securitatea indivizilor şi a comunităţilor care le suportă efectele, ci pot, de 
asemenea, să contribuie la crearea climatului toxic necesar pentru propagarea extremismului, terorismului şi 
criminalităţii", a declarat în prefaţa ghidului Ingibjorg Solrun Gisldottir, directoarea Biroului instituţiilor 
democratice pentru drepturile omului (BIDDH) din cadrul Organizaţiei pentru Securitate şi Cooperare în Europa 
(OSCE). 
 
Prima miză: pentru a lupta mai bine contra antisemitismului, este importantă o mai bună identificare a lui, iar 
noul ghid abordează "natura complexă a antisemitismului contemporan", manifestările şi caracteristicile sale - fie 
că e vorba de stereotipuri defăimătoare, teorii conspiraţioniste sau revizioniste - şi impactul său. 
 
Documentul pune bazele principale care trebuie să ghideze prevenţia, mai ales prin trezirea spiritului critic în 
rândul elevilor şi imunizarea lor faţă de ideile antisemite. 
 
Ghidul conţine, de asemenea, numeroase exemple pedagogice concrete, dar şi o prezentare a unor "bune 
practici" din mai multe ţări. 
 
Spre exemplu, Norvegia a fost salutată pentru planul său interministerial de acţiune împotriva antisemitismului 
2016-2020, ce conţine un pilon educaţional şi un altul consacrat conservării patrimoniului şi culturii evreieşti, 
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ambele fiind însoţite de un recensământ al incidentelor antisemite. Sunt menţionate în acelaşi ghid şi Statele 
Unite, prin activitatea desfăşurată de A World of Difference Institute, dar şi Franţa, înzestrată cu o Delegaţie 
interministerială, sub autoritatea prim-ministrului, ce are misiunea de a coordona activitatea publică în domeniul 
luptei împotriva rasismului, antisemitismului şi urii faţă de comunitatea LGBT. 
 
UNESCO a început să lucreze în urmă cu puţin peste un an la această temă "asociată prevenirii faptelor violente 
de extremism", a explicat pentru AFP Karelk Fracapane, coordonator al proiectelor educative UNESCO în 
domeniul extremismului violent şi al prevenirii genocidelor. 
 
La începutul lunii aprilie, la patru luni după ce a preluat conducerea UNESCO, Audrey Azoulay a făcut din 
consolidarea prevenirii extremismului violent una dintre axele principale ale activităţii sale. 
 
În 2013, UNESCO şi BIDDH din cadrul OSCE au colaborat deja la un ghid destinat luptei împotriva intoleranţei şi 
discriminărilor faţă de musulmani. 
(Sursa: Agerpres) 
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